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NEMCSAK HORGOLNAK, JÓTÉKONYKODNAK IS

NAGYKANIZSA ÉS 
TÉRSÉGÉNEK LAPJA 
XXXVII. ÉVFOLYAM 
6. SZÁM
2025. MÁRCIUS 19.

ÚTFELÚJÍTÁSOK

további részletek a 10. oldalon

Következő számunk 2025. április 2-án jelenik meg.

A hétvégén került fel a legnépszerűbb ingatlanértékesítő oldalra a 
létesítmény. A kikiáltási ár 3,01 milliárd forint. Az, hogy egy hasz-
nálaton kívüli ingatlant a tulajdonosa eladna, túl nagy hírértékkel 
nem bír, na de ki ne emlékezne: erről az 54 ezer négyzetméteres 
területről már rég vagonok tömegének kellett volna legördülnie, 
valamint az első kutatóknak is már a Science Parkban kéne laknia.  

Ünnepi programsorozattal emlékeztek az 1848/49-es for-
radalom és szabadságharc kitörésére március 15-én Nagy-
kanizsán. Az események 177. évfordulóján több helyen is 
koszorúzással, valamint emlékezősétával hajtottak fejet a 
magyar nemzet hősei előtt.

részletek a 2. oldalon

Sikeresen csatlakozott az országos KÖTTUSA 
kampányhoz a kanizsai Közösen horgolunk 
csoport, Pulai Dorka pedagógus vezetésével. 
Hét évvel ezelőtt, 2018 novemberében alakult 
meg a közösség. A horgolás terápiás tevékeny-
ség is, vallja a csoport vezetője, mely jótéko-
nyan hat a testre és a lélekre.

A zártkerti utak karbantartása már-
ciusban kezdődő munka, mely 
várhatóan április elejére is átnyúlik. 
Folyamatosak a hidegaszfaltos- 
kátyúzások az utakon, a meleg asz-
faltos keverőtelepek indulásával ez 
a folyamat aktívabbá válik.
3. oldal

A nagykanizsai évek nagyon fontosak 
számomra. Itt tanultam meg a ké-
palkotás alapjait, a szakma összetett-
ségét, a szekciók egymásra hatását  
— hangsúlyozta Tóth Krisztián.

ÉRDEKES EMBEREK 96. KÉZILABDA
A kosárlabda után először a ké-
zikapuban állt Mátyás Auguszta. 
Atlanta bronzérmese jelenleg 
technikai vezető Kanizsán.

Az ablakokba, erkélyekre, te-
raszokra kihelyezhető növé-
nyek dömpingidőszaka álta-
lában anyák napja környékére 
tehető.

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 135.

8-9. OLDAL 13. OLDAL 11. OLDAL

EGY ÚJABB NAGY ÁLOM 
– NAGY LEHETŐSÉGGEL 

KEVESEBB
Árulja a MOL a DKG egykori telephelyét

TISZTELETADÁS 

folytatás a 4. oldalon
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2 KANIZSA ÚJSÁG AKTUÁLIS

Cseresnyés az orosz-ukrán hábo-
rúra mutatott, mint a gazdasági 
problémák okozója, ugyanakkor 
azt is megjegyezte, nem tartja 
lefutottnak az ügyet és 2024 első 
negyedévében(!) még jöhetnek 
tárgyalások az ügyben. Arról már 
nincs hír, hogy egyeztetések vol-
tak-e, ami tény, hogy a MOL hir-
deti az ingatlant.

Legalább ilyen hangzatos, bár 
a közvélemény fülét talán egy 
fokkal kevésbé megütő bejelen-
tés volt korábban, szintén e te-
rületet is érintve, a Science Park 
létrehozása. Ha esetleg nem 
emlékeznének rá, némi felele-
venítés: 2021 elején jött a hír, 
hogy egy 50 milliárd forintos fej-
lesztés részeként világszínvonalú 
kutatás-fejlesztési infrastruktúra 
jön létre Nagykanizsán. A TIBA 
Építész Stúdió oldalán a konkrét 
tervek is elérhetők, ezekből a kö-
vetkező olvasható: „A tervezési 
alapelveket és célokat a három 
„R” köré csoportosítottuk a terve-
zési programban: Csökkentettük 
a fejlesztés, a kivitelezés, a hasz-
nálat és az üzemeltetés során a 
befektetett energiát, anyagmeny-
nyiséget és hulladékot. (Reduce) 
Felhasználtuk és felújítottuk a 
már meglévő, értékes helyi épü-
leteket, köztereket és helyszíni 
kapcsolatokat…(Reuse) Úgy 
alkottuk meg az épületeket és 
épületszerkezeteket, hogy azo-
kat könnyen, kis veszteséggel el 
lehessen bontani, eredeti alko-
tóelemeire lehessen szedni, így 

könnyen újra lehessen azokat 
hasznosítani. (Recycle) A fenti 
alapelveket és célokat elsősorban 
a következő tervezési eszközök-
kel értük el és valósítottuk meg: 
Az iparterületen lévő épületek új-
rahasznosítása, felújítása és fej-
lesztése. Az Erzsébet téren lévő 
Rotary irodaház homlokzatfelújí-
tása. Az Erzsébet tér északi végén 
lévő épület felújítása, a meglévő 
foghíjtelek beépítése. A történeti 
belváros és a kereskedelmi zóna 
közterületeinek felújítása és fej-
lesztése…Az Erzsébet tér és az 
iparterület között aktív, rekreá-
ciós zöld sétány létesítése…Új 
vasúti megálló.” A projekt kap-
csán 2022 februárjában felke-
restük Csillag Zsoltot, a Pannon 
Egyetem kancellárját. Ő akkor ezt 
mondta: A Pannon Egyetem és 
a MOL már az előző évben létre-
hozta azt a közös részvénytársa-
ságát, amiben 51 százalékkal a 
Pannon Egyetem, 49 százalékkal 
a MOL a tulajdonos, és aminek az 
első számú feladata a Nagykani-
zsán létrehozásra kerülő Science 
Park üzemeltetése és menedzs-
mentje lesz. Azóta eltelt 3 év, de 
a munka nem indult el, viszont a 
MOL hirdeti az ingatlant. Egyéb-
ként a projekt kapcsán, Horváth 
Jácint, még frakcióvezető-helyet-
tesként, már 2021 áprilisában is 
hangot adott aggályainak. Ő ak-
kor lapunknak azt emelte ki, hogy 
a fejlesztés kapcsán egyáltalán 
nem egyeztettek a testülettel, 
holott ez a beruházás jelentősen 

átalakítaná Nagykanizsa közle-
kedési rendjét. Erre reakcióként, 
az akkori polgármester, Balogh 
László hivatalos Facebook-olda-
lán egy nyílt levélben szólította 
fel Horváth Jácintot, hogy ne já-
rassa le a tudományos parkot és 
ne hangolja a beruházás ellen a 
kanizsai embereket.

Az ügy legújabb fejleményei 
kapcsán, politikai oldalról lapzár-
tánkig csak Berta Krisztián nyilvá-
nult meg. Az önkormányzati kép-
viselő a következőket írta: „…A 
hétvégén pedig robbant a hír: el-
adja a MOL a területet, ahova már 
oly’ sok mindent megálmodott 
a Fidesz. Így sokakban felmerült 
ismét a kérdés: akkor ennyi volt? 
Valóban csak egy nagy blöff volt 
az egész a választási győzelem 
érdekében? Legyünk őszinték: 
nem állna messze ez a Fidesztől.  
Természetesen a város és a tér-
ség érdeke az, hogy olyan vevőt 
találjon a tulajdonos — mielőbb —, 
aki hasznosítani tudja és valóban 
munkahelyteremtő beruházás-
ra fogja felhasználni a területet. 
Természetesen ahol lehet, ott a 
városvezetés segíteni szeretné ezt 
a folyamatot, mert mi a város fej-
lesztésében vagyunk érdekeltek.”

Az ügyben kerestük Cseres-
nyés Pétert, a MOL-t és a Pannon 
Egyetemet is, de lapzártánkig 
nem kaptunk választ egyik oldal-
ról sem. Amennyiben ez változik, 
arról is beszámolunk.

MIKÓ-BARÁTH György

Pontosan így szól a hirdetés: 
„Eladó telephely, amelyen 54 
vegyes funkciójú (iroda, műhely, 
raktár, és egyéb speciális) épü-
let található, változó állapotban. 
Több csarnokban nagy teherbí-
rású híddaru került beépítésre. A 
telephely több önálló hrsz-on ta-
lálható, de csak egyben kerül ér-
tékesítésre. A MOL Nyrt. ajánlati 
kötöttségét kizárja! Társaságunk 
az értékesítés során a belső sza-
bályzatai szerint jár el. Az eladási 
ár nettó ár, azt + ÁFA terheli. Az 
ingatlannal kapcsolatos részle-
tes információ kérhető az alábbi 
címen: MOL Nyrt. Ingatlangaz-
dálkodás 1117. Budapest, Dom-
bóvári út 28.”

A sokkal szebb napokat is meg-
élt üzemsor kapcsán haladjunk 
kronológiai sorrendben. 2020. 
május 29-én zárt be végleg a 
DKG. 2019 decemberében 105 
munkást bocsátottak el a cégtől, 
így az utolsó hónapokban mint-
egy 80 fő maradt állományban 
az egykor 2000 embernek is 
megélhetést biztosító vállalat-
ban. Majd 2 évvel később, 2022. 
március 25-én jelentette be Pal-
kovics László innovációs és tech-
nológiai miniszter, Cseresnyés 
Péter országgyűlési képviselő, 
valamint a cseh Nymwag cég két 
ügyvezetője, hogy Európa leg-
modernebb vasútijármű-gyártó 
üzeme létesül a helyszínen. Az 
akkori ígéretek szerint, körülbe-
lül 1300-1500 embernek bizto-
sított volna munkát az új cég, s 
a termelés már 2023-ban el is 
indult volna. Mint mondani szo-
kás, a többi már történelem: nem 
indult el. Politikai szempontok 
alapján azonban hibátlan volt az 
időzítés, hiszen alig több mint 
egy héttel a választások előtt 
tartották a ceremóniát, majd a 
03-as zalai körzetet magabizto-
san hozta is a Fidesz. Ugyanakkor 
2023 első napjaiban már óvatos 
duhaj volt Cseresnyés Péter, hi-
szen a megyei napilapnak adott 
interjújában elmondta, hogy a 
gazdasági válság miatt a befekte-
tők óvatosak és a tárgyalások las-
sabbak. 2024-ben a Zalai Hírlap 
ismét rákérdezett a témára, akkor 
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JÓ IDŐ, KEZDŐDNEK AZ ÚTFELÚJÍTÁSOK
és Letenye között, míg Nagykani-
zsán a Tripammer utca és a Sugár 
út felújítása kapcsán tervezési 
munkálatok vannak folyamatban. 
Nagykanizsa önkormányzatának 
tulajdonában álló mintegy 136 
km hosszúságú út, 180 km járda 
és 30 km kerékpárút, 34 db híd, 
illetve 58 km zártkerti és közel 
160 km külterületi út kezelését 
is a VIA Kanizsa Városüzemel-
tető Nonprofit Zrt. végzi. A cég 
tevékenysége elsődlegesen 
karbantartásként definiálható: 
meghibásodások javítása, pél-
dául kátyúzás, padkarendezés, 
illetve a rendeltetésszerű haszná-
lat feltételeinek biztosítása, mint 
burkolati jelek festése, táblák 
kihelyezése, csapadékvíz-elveze-
tés, jelzőlámparendszer működ-
tetése. Új út építését, a meglévő 
utak felújítását a polgármesteri 
hivatal koordinálja, illetve adja 
vállalkozásba. A melegaszfalt-ke-
verőtelepek indulásáig az aszfalt-
burkolatú utak felületi hibáinak 
javítását hideg aszfalt keverékkel 
végzik, majd a meleg aszfalt ren-
delkezésre állásával a nagyobb 

A Magyar Közút Nonprofit Zrt. 
tájékoztatása szerint március 
15-től elsőként a hófogó védő-
hálók begyűjtései, valamint a 
közút melletti fasorok metszése, 
cserjeirtása, illetve a fűnyírá-
si feladatok valósulnak meg. 
Emellett munkatársaik nagyta-
karítást végeznek az utakon és 
azok környezetében, továbbá a 
láthatóság biztosítása érdeké-
ben megtisztítják a téli üzem 
során elkoszolódott táblákat és 
vezetőoszlopokat. Jellemzően 
ebben az átmeneti időszakban, 
a csapadékos időjárás beköszön-
tével a kátyúk száma jelentősen 
megnövekedhet, melyek helyre-
állítása az egyik legfontosabb fel-
adat tavasszal. Az útjavítás a téli 
speciális aszfaltkeverék mellett, 
a meleg aszfaltkeverék alkalma-
zásával fog megvalósulni. Ezeken 
kívül a burkolati jelek is megújul-
nak. Zala Vármegyében a Magyar 
Falu Programnak köszönhetően 
több útszakaszt is javítanak, 
Felsőbagod és Őriszentpéter, 
Keszthely és Hévíz, Felsőrajk és 
Hahót, valamint Murakeresztúr 

felületű javítások is megkezdhe-
tők lesznek.

— Szinte egész évben feladatot 
ad a jelentős hosszúságú zártkerti 
utak fenntartása, hiszen a jellem-
zően fix burkolat nélküli utak az 
elmúlt időszakban a megnöveke-
dett forgalmi igénybevétel miatt 
is hamar károsodnak. A nagyobb, 
egybefüggő hibás felületek javí-
tását gréderezéssel végezzük, ez 
a felület kiegyenlítését jelenti, 
majd a hiányok pótlása után a 
felületeket hengerezéssel tömö-
rítjük. Sajnos ez a megoldás az 
időjárásnak csak kevésbé tud 
ellenállni, így a hibák ismétlődő 
jelleggel jelentkeznek. Megoldás 
hosszabb távon az lehet, ha ezek 
a felületek fix burkolatot kapnak, 
illetve az utak melletti csapadék-
víz-elvezetés megoldásra kerül 
– tájékoztatott Szamosi Gábor, a 
Via Kanizsa műszaki-városüze-
meltetési igazgatója.

Jelentős azon utak száma, ahol 
jelentősebb beavatkozásra len-
ne szükség. Jelenleg elfogadott 
üzleti tervvel még nem rendel-
keznek, munkáikat így a műszaki 

indokoltságra, a városi költségve-
tésben meghatározott fő sarok-
számokra figyelemmel tervezik 
és végzik el. A Kerekalja út kátyú-
zása mészkőzúzalékos felületen, 
behengerezve, illetve a Szőlős-
kert út kátyúzása hideg aszfalttal 
már megvalósult. A zártkerti utak 
karbantartása márciusban kezdő-
dő munka, mely várhatóan április 
elejére is átnyúlik. Folyamatban 
van még a Dózsa György utca 
Postakert utca - Zala György utca 
közötti szakaszának burkolat-
helyreállítása, a Buda Ernő utca, 
valamint az Űrhajós utca északi 
szakaszának ároktisztítása és 
padkarendezése. Folyamatosak a 
hidegaszfaltos-kátyúzások az uta-
kon, járdákon, a meleg aszfaltos 
keverőtelepek indulásával ez a 
folyamat aktívabbá válik.

SZABÓ FANNI

MIHÁLD ISMÉT VÁLASZTOTT  – BAKONYI KORNÉL A TELEPÜLÉS ÚJ ELSŐ EMBERE

A tavasz és az enyhébb idő beköszöntével az útfelújítások és az ehhez kapcsolódó munkálatok is elkezdődnek.

Ez a helyzet mondhatni pap-
rikássá tette a hangulatot a te-
lepülésen, nem beszélve arról, 
hogy Gerő Sándor bejelentette, 
elindul az időközi választáson 
is. A lakók többsége változást 
szeretett volna, ezért választot-
tak június 9-én új első embert, 
így többen mozgolódni kezdtek 
annak érdekében, hogy ez a 
változás az újraválasztáskor se 
törhessen meg. Bakonyi Kornél, 
Miháld azóta már megválasztott 
polgármestere is tagja volt ennek 
a közösségnek. A Miháld Patrióta 
elnevezésű közösségi oldalt szin-
tén ő hozta létre azzal a céllal, 
hogy felhívja a lakók figyelmét a 
falut érintő problémákra, illetve 
hogy ez platformként szolgáljon 
a párbeszédre.  Bakonyi Kornél 
elmondta, korábban is fontolgat-

ta már, hogy polgármester-jelölt-
ként elinduljon, végül azonban 
most jött el ennek az ideje. Az 
időközi választások végül meg 
is hozták a várt eredményt, 358 
érvényes szavazatból 199-et Ba-
konyi Kornél, 159-et pedig Gerő 
Sándor kapott. A 2024-es júniusi 
választásokhoz képest csaknem 
10 százalékkal többen mentek 
el szavazni 2025 március 9-én. 
A győzelem óta a polgármester, 
és Mándó Tamás helyi aktivista 
a Kanizsa TV Kibeszélő című köz-
életi műsorának is vendége volt. 
Elmondták, a 761 fős falu jócs-
kán el van maradva a környező 
településekhez képest, elenged-
hetetlennek tartják például egy 
falubusz beszerzését, illetve a 
falugondnoki pozíció betöltését.  

— Ahogy a legtöbb zalai telepü-

lést, Miháldot is nagyban érinti 
az elöregedés, a lakosság mint-
egy 30 százalékát a 60 év feletti-
ek alkotják. Azonban ahhoz, hogy 
fiatalokat tudjunk bevonzani köl-
tözés szempontjából, illetve itt 
tartsuk a lakókat, az infrastruktú-
ra és a közművek fejlesztését a le-
hető leghamarabb el kell kezde-
nünk. Emellett természetesen a 
közösségi programok is fontosak 
– mondta el Mándó Tamás.

A településen uralkodó vitás 
hangulat egyik középponti eleme 
nem más, mint az évek óta szá-
razon álló horgásztó. A 2020-as 
katasztrófa óta üresen álló meder 
feltöltésére számos ígéret volt az 
elmúlt évek alatt, ezekből azon-
ban semmi nem valósult meg.

— Nekem ez a szívem csücske, 
hiszen ott voltam annak idején 10 

évesen, amikor az akkori öregek 
építették a tavat, illetve a horgá-
szatot is kedvelem. Nagyon so-
kan jártak ide a katasztrófa előtt, 
hiszen remek halállománnyal 
rendelkezett a tó. Igyekszünk 
befektetőket keresni a helyreállí-
táshoz, illetve a felnőtt növények 
eltakarítását minél előbb elkezd-
jük – nyilatkozta Bakonyi Kornél.

A polgármester — aki azóta 
már a megbízólevelét is átette 
— kiemelte, mindent megtesz 
majd azért, hogy valódi együtt-
működés jöhessen létre közte és 
a helyi képviselő-testület között, 
illetve hogy a falubeliek közti 
hangulat is lecsillapodjon, hiszen 
csak akkor léphetnek a fejlődés 
útjára, ha mindannyian együtt 
dolgoznak.

SZABÓ Fanni

Ahogy arról már korábban beszámoltunk, júniusban 13 év után új polgármestert választottak a településen, miután Tollárné Tóth 
Tímea 21 vokssal többet kapott, mint Gerő Sándor. Az új településvezető azonban hivatalba lépése után nem sokkal, november 
30-án lemondott a posztjáról azzal az indokkal, hogy a helyi képviselőtestület folyamatosan akadályozta a munkáját.



KOS (03.21-04.20):  Szép és feszültségmentes időszakra számíthat. Pozitív hozzáállással kitörölheti a fejéből az elmúlt hetek minden kellemetlenségét. Csupán az 
lesz az egyetlen gondja, hogy milyen sütivel lepje meg a családját. 
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TISZTELETADÁS ’48/49 HŐSEI ELŐTT

Ünnepi programsorozattal emlékeztek az 1848/49-es forradalom és szabadságharc kitörésére március 15-én Nagykanizsán. Az ese-
mények 177. évfordulóján több helyen is koszorúzással, valamint emlékezősétával hajtottak fejet a magyar nemzet hősei előtt.

A nemzeti ünnepen a zászlófel-
vonást követően a 48. gyalogez-
red emlékművénél koszorúztak 
a részt vevő politikai pártok, 
oktatási intézmények és civil 
szervezetek képviselői. Mintegy 
két tucatnyi koszorút helyeztek 
el a szobor tövében a forrada-
lom és szabadságharc hőseinek 
emlékére. A városi ünnepség 
ezután a Medgyaszay Házban 
folytatódott, ahol Horváth Jácint 
mondott beszédet. Nagykanizsa 
polgármestere hangsúlyozta, 
1848. március 15-e kiemelkedő 
példa arra, hogy a magyarságnak 
sokszor kellett szembeszállnia a 
szabadságért, ám egy esős vasár-
napon egy tömegből egy nemzet 
született.

– 1848-ban általuk egyszer 
csak élővé lett a szabadság, lát-
hatta minden magyar, de láthat-
ta az egész világ, Bécs és Párizs, 
München és Róma, Európa min-
den nagyvárosa. Ott és akkor a 
történelemben megjelent a sza-
badság. Felszentelve azt, hogy 
azután vérbe fojtsák, osztrák és 

orosz agresszióval szuverenitását 
eltapossák. De harcolt az életéért 
– emelte ki beszédében Horváth 
Jácint.

Az ünnepi műsort a Farkas Fe-
renc Zene- és Aranymetszés Alap-
fokú Művészeti Iskola diákjai és 
tanárainak műsora színesítette, 
amelyben a fellépők a ’48/49-es 
időszak kultúráját idézték meg 
népdalokkal, komolyzenei szer-
zeményekkel és táncokkal.

A magyar történelem egyik leg-
meghatározóbb eseményének, 
vagyis a pesti forradalomnak a 
szele 1848. március 20-án ért el 
Nagykanizsára. Ekkor fogadták 
el a kanizsai 12 pontot, majd 
néhány héttel később megszer-
veződött a helyi nemzetőrség. 
A 30 ezer fős horvát hadsereg 
ezután elfoglalta a várost, ám a 
kanizsaiak megtámadták a meg-
szállókat és kiűzték őket Kanizsá-
ról. Városunk számos, a ’48/49-es 
eseményekre emlékező hellyel 
rendelkezik, az ünnepség utolsó 
részében, este ezeket keresték fel 
az ünneplők egy fáklyás séta ré-
szeként és rótták le kegyeletüket 
a hősök előtt.

KÁLOVICS Tibor

fotó:Szalai Szilveszter



BIKA (04.21-05.21):  Ha eddig kihagyta a hétvégi programjaiból a kocogást, minél előbb kezdje újra. Hogyha hamar elfárad, akkor se álljon le, biztassa magát 
azzal, hogy másnap már messzebbre juthat el. 
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JÖN A HŰTLEN NEHÉZ FEJJEL
Több kulturális program is várja az érdeklődőket a következő hetekben a Kanizsa Arénában. A létesítményben tavaly nagy siker 
volt a Pál utcai fiúk, a produkció idén visszatér. De láthatják a színházbarátok A padlást is, míg elsőként, pénteken az EDDA musi-
cal érkezik a multifunkcionális csarnokba. 

Kimondott cél volt a létesít-
ménnyel, hogy ne csak sporte-
seményeket rendezhessenek 
benne. Korábban a politikai 
élet fókuszába is került a még 
a pandémia alatt alapított ren-
dezvényszervező cég, amely 
egyetlen programot sem hozott 
az Arénába. A struktúraváltás óta 
azonban már a színházi vonal is 
egyre gyakrabban látogat a léte-
sítménybe. 2025 első felében lát-
hatják az érdeklődők A Pál utcai 
fiúkat, A padlást és A kört. – Egyre 
több rendezvényszervező fedezi 
fel az Arénát. Amihez mi is hoz-
zásegítjük őket, információkkal 
segítünk. S azt gondolom, az év 

második felében is hasonló, sok-
színű programokra készülhet a 
lakosság – nyilatkozta Karácsony 
Károly, a Kanizsa Sportlétesít-
mény Üzemeltető Nonprofit Kft. 
ügyvezetője. A vezető szavaira 
jó példa az Emlékek éjszakája 
sorozat, ami most már visszatérő 
vendége a létesítménynek, s fo-
lyamatosan nagy sikert arat. Mint 
azt Karácsony Károly elmondta, 
az említett koncertsorozat szer-
vezője is nagyon megszerette a 
kanizsai létesítményt, s egyre 
többen vannak így. Míg az Aré-
na csapatának, szervezőként a 
legfontosabb szempont az, hogy 
olyan programok érkezzenek, 

amelyek a lakosság számára is 
érdekesek lehetnek. 

Ebbe a kategóriába minden-
képpen beleillik a március 21-én 
19 óra 30-kor kezdődő „A kör 
- EDDA musical”, a főszerepben 
Nagy Szilárddal. A darabot 2024 
nyarán mutatták be Szigligeten, 
azóta járja az országot. A törté-
netben egy fiatal férfi felnőtté 
válását követhetik végig a nézők, 
aki őrlődik, hogy a szerelmet, a 
pénzt vagy a zenekarát válassza. 
A produkcióban a kultikus együt-
tes legismertebb számait szőtték 
bele egy szerelmi történetbe. S 
mint azt a főszereplő és egyben 
a mű producere, Nagy Szilárd nyi-

latkozta lapunknak, a felcsendülő 
slágereket, mint például A kör, a 
Mi vagyunk a rock, a Séta a múlt-
ba, Tűzközelben, Éjjel érkezem, 
Hűtlen az eddigi előadásokon 
mind végigénekelte a közönség a 
színészekkel. 

Mindhárom említett kulturális 
programra lehet még jegyet vá-
sárolni, erre van online lehető-
ség, mindez elérhető a Kanizsa 
Aréna honlapjáról. Az EDDA mu-
sical kapcsán érdekesség, hogy 
a darab végén, Kanizsán is szín-
padra lép a zenekar frontembere, 
Pataky Attila. 

MIKÓ-BARÁTH György

MŰVÉSZETI KIKELET
Ónodi Eszter, Nyáry Krisztián, Sütő András – csak pár művész, 
aki Nagykanizsára látogat a tavaszi fesztivál fellépőjeként. Még 
beszerezhetőek a hétfőn kezdődött rendezvénysorozat prog-
ramjaira belépők.

Idén is változatos események-
kel indítja a tavaszt a Kanizsai 
Kulturális Központ. Az intézmény 
által szervezett összművészeti 
eseménysorozat március 17-től 
nyolc programmal várja a közön-
ségét. A Tavaszi Művészeti Fesz-
tivál és annak elődje már három 
évtizede kínál szórakozási lehető-
séget a kultúraszerető közönség-
nek.A programsorozatban a jazz, 
a képzőművészet, a könnyűzene 
és az irodalom is helyet kapott. 
Az országosan ismert művészek 
mellett pedig hagyományosan a 

helyi alkotók is szerephez jutnak. 
A 11 nap során, így a 20 éves Ka-
nizsa Big Band és a Kanizsai Fia-
talok Közössége is színpadra áll a 
HSMK-ban, de a cserszegtomaji 
Takács-Szencz Lívia kiállítását, a 
kanizsai születésű Sütő András 
Radnóti előadását, Nyáry Krisz-
tián előadását és Ónodi Eszter 
zenés estjét is megtekinhetik. 
A programok a város, valamint 
a Magyar Művészeti Fesztivá-
lok Szövetsége támogatásával  
valósulnak meg.



RÁK (06.22-07.22):  Szabaduljon meg végre attól a berögződött szokásától, hogy halogat mindent. Amit egyszer elkezdett, azt fejezze is be, utána bőven kipi-
henheti a fáradalmait. 
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ITT A TAVASZ, ITT A MEDVEHAGYMA!

A medvehagyma egy kora ta-
vaszi növény – mint ahogy a neve 
is mutatja, hagymás növényről 
van szó, arról is hajt ki. Magról 
is szaporodik, — de nem ez a jel-
lemző — mondta el elöljáróban 
Gál Sándor, a Zalaerdő Zrt. zala-
karosi kerületvezető erdésze. — A 
medvehagyma gyógynövény. 
Elsősorban emésztési, bélrend-
szeri problémákra használják, de 
vérnyomáscsökkentő szerepe is 
van. Gasztronómiai jellege nem 
elhanyagolható – sőt, legtöbben 
ezért gyűjtik. Pogácsák, tészták, 
saláták ízesítőjeként kiváló, de, 
ha krémlevest szeretnénk, ínyenc 
alapanyag lehet a medvehagy-
ma – mondta el Gál Sándor, aki a 
Zalaerdő Zrt. színeiben nem egy 
alkalommal ragadott már faka-
nalat különböző fesztiválokon és 
megmérettetéseken.

A növény gyűjtése kapcsán 
azonban nem árt egy-két fontos 

tudnivaló. A zalakarosi erdészeti 
kerületben például viszonylag rit-
kán fordul elő a medvehagyma, 
a talaj ugyanis túlnyomórészt 
száraz. A medvehagyma inkább 
patakok mentén, vizenyősebb te-
rületeken burjánzik tömegesen. 
Kisebb foltokban a vízmosások 
oldalában, aljában található meg 
jelenleg. A szakember szerint 
idén csupán egy kissé haladta 
meg a szokásosat a természet, a 
finomság 1-2 héttel előbb jelent 
meg a megszokottnál. — A szedé-
séről az erdőtörvény rendelkezik. 
Az állami erdőkben lehet gyűjte-
ni, gyógynövényként, naponta, 
személyenként két kilót. Ezt nem 
szabad tovább értékesíteni. Az 
értékesítésre való gyűjtés, illetve 
a magánerdőkben való gyűjtés 
mindenképpen engedélyköteles. 
Természetvédelmi területeken 
pedig nem szabad gyűjteni – 
hangsúlyozta Gál Sándor.

A medvehagyma gyűjtésére 
vonatkozóan természetesen van-
nak tapasztalatok is. A kirándulók 
többsége legtöbb alkalommal 
egy-egy csokornyi növényt visz 
magával. A tömeges lelőhelyek 
környékén — Zalakomár, Miháld 
térségében kereskedelmi céllal 
is gyűjtik. És az évről évre fel-
merülő kérdés: össze lehet-e 
téveszteni más növénnyel? Itt 
előtérbe kerül a gyöngyvirág, 
mely mérgező. — Jelentős kü-
lönbségek vannak a két növény 
közt. Felületes szemlélő kell ah-
hoz, hogy összekeverje. Egyrészt 
a gyöngyvirág ilyenkor még nem 
nagyon látszik, alig hajt. Amikor 
pedig már mindkét növény jelen 
van, a jellegzetes illat miatt sem 
lehet összetéveszteni. A két nö-
vény hagymája, gyökér része is 
teljesen különbözik. De, ha csak a 
leveleket nézzük, a medvehagy-
máé puhább, halványabb zöld, 

Egyes helyeken zöldellő kis ligetek jelzik a jelenlétét, máshol tömegesen fordul elő – a zsenge tavaszi finomság az erdők mélyén, 
ez a medvehagyma. Manapság egyre divatosabb tendencia az, hogy szervezett kirándulásokat is hirdetnek „Medvehagyma túra” 
néven. Ám előtte nem árt némi ismeretszerzés.

vizenyősebb, fokhagymaillatú. A 
gyöngyvirág levele keményebb, 
sötétebb. Nagyon felületesen 
kellene nézni ahhoz, hogy az em-
ber összekeverje – mondta el Gál 
Sándor, kerületvezető erdész.

VINCZE Adél

MEGKÉRDEZTÜK – SEGÍTSÉG AZ ÉDESANYÁKNAK?
Adómentességet kapnak a két- és háromgyerekes édesanyák, amit Orbán Viktor miniszterelnök februári évértékelőjében jelen-
tett be, hangsúlyozva, ezzel egy, a világon egyedülálló intézkedést vezet be a magyar kormány. A stábunknak nyilatkozó helyiek 
véleményét megosztja a kérdés. Van, aki szerint ez nagy segítség a családoknak, míg mások úgy látják, ezzel főleg azok járnak 
jól, akiknek az átlagnál magasabb a jövedelmük.

Az intézkedés alapján idén 
október elsejétől a három-, janu-
ártól pedig a 40 év alatti kétgyer-
mekes édesanyák is adómen-
tességet kapnak. 2027-től már a 
40 és 50 év közöttiek esetében 
is életbe lép a rendelet, 2028-
tól pedig az 50 és 60 év közöt-
tiekre is érvényes lesz. A 60 év 
felettiek 2029-től élvezhetik az 
adómentességet. A megkérde-
zett kanizsaiak szerint ugyan jó 
döntés, hogy a kormány támo-
gatja a családokat, többen mégis 
úgy gondolják, az adómentesség 
még nem elég a jobb megélhe-
téshez, ha gyerekek is vannak a 
családban.

– Mindenkinek könnyebbé 
kéne tenni valamivel az életét 
– fogalmazott Zámbó Gyöngyi. 

mogatni kellene az édesanyákat.
Az évértékelőben bejelentett 

intézkedését később bővítette a 
kormány, így az egy gyereket ne-
velő édesanyák is mentesülnek az 
adófizetés alól, ők azonban csak 
30 éves korukig. A helyiek szerint 
a döntés önmagában hasznos, de 
a többség szerint nem szabadna 
különbséget tenni abban, hogy 
egy nő hány gyereket nevel.

TÓTH Csilla

Szerinte azonos 
mértékben kel-
lene támogatni 
minden dolgozó 
embert, az adó-
m e n t e s s é g r ő l 
szóló döntést 

az édesanyák adómentességét. 
– Van lehetőségük megtakarítani 
egy kis plusz pénz, ami egyéb-
ként nem jönne össze nekik – 
mondta el. Rámutatott azonban 
arra, hogy ez annak segítség iga-
zán, akinek alapból magasabb a 
fizetése, az alacsonyabb bérrel 
rendelkezőknek pedig ez jóval 
kevesebb megtakarítást jelent.

Egy kamerán kívül nyilatkozó 
édesanya szerint ez az intézkedés 
nem fogja motiválni a nőket a 
gyerekvállalásra, azt azonban ő 
is megerősítette, hogy az egyéb-
ként is nagyobb bevétellel ren-
delkező családok járnak jobban. 
Hertelendi Beáta az egyedülál-
ló nők helyzetét emelte ki. – A 
gyerekekkel nem egyszerű. Ahol 
több gyerek van, oda kell is a se-

pedig tűzoltásnak nevezte. Mint 
az elmondta: vannak más tár-
sadalmi rétegek is, akik ugyan-
csak rászorulnak. Hozzátette, a 
nyugdíjak összege sem arányos 
a ledolgozott idővel, mondván, 
az idősek is megérdemelnék a 
segítséget.

D o l m á n y o s 
László máshogy 
gondolkodik. Ő 
stábunknak arról 
beszélt, nagyon 
jó ötletnek tartja 

gítség. Sőt, ahol 
egyedülállóak, 
ott is kell a se-
gítség – hang-
súlyozta. Ő úgy 
gondolja, a gye-
rekek számától 
függetlenül tá-



IKREK (05.22-06.21):  Hamarosan szüksége lesz a megérzéseire. Ha a pénztárcája tartalmát meg akarja óvni, akkor egyelőre ne vágjon bele semmilyen költekezés-
be. Ráér erre majd a húsvéti ünnepek előtt is. 
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TANÍTANAK, DE HOGYAN? 
— Nagykanizsa középfokú oktatása 
Gábris Jácint több mint 20 éve a Cserháti-iskola oktatója, egykori szakmai igazgatóhelyettese, jelenleg pedig az Oktatási, Kultu-
rális, Ifjúsági és Sport Bizottság elnöke, illetve köznevelési szakértő. A szakembert a közoktatás helyzetéről kérdeztük.

A közoktatás egy rendkívül ösz-
szetett és komplikált kérdés. Kezd-
jük talán a legfontosabb részével: 
tud-e minőségi oktatást biztosíta-
ni a jelenlegi rendszer?

Amennyiben górcső alá vesszük 
az elérhető statisztikákat, publi-
kált beszámolókat, a sajtó és mé-
dia által közzétett információkat, 
akkor kimondhatjuk, hogy nem áll 
Nagykanizsa rosszul ezen a téren. 
Mind a gimnáziumi, mind a szak-
képzési területen számtalan szép 
tanulmányi eredmény születik év-
ről évre helyi, megyei, országos, 
sőt, nemzetközi szinten.

A központi és helyi szakmai do-
kumentumokat (hatályos Nemzeti 
alaptanterv /NAT/, Képzési Prog-
ram, Szakmai Program, KKK és 
PPT /felmenő rendszerben/, taná-
ri/oktatói éves tanmenetek stb.) 
számtalan szakember elemezte 
különféle szempontok alapján, ám 
azt gondolom, hogy a pedagógu-
sok által hozzáadott érték, illetve 
az, hogy mit és hogyan tanítanak, 
az a kanizsai iskolák mindegyiké-
ben magas színvonalon történik. 
Tapasztalataim szerint a pedagó-
gusok többsége a diplomáikon 
kívül számos plusz végzettséggel 
rendelkezik, hivatásuk gyakorlása 
során kiemelkedően magas rutin-
ról tesznek tanúságot. Az egyre 

gyarapodó szakmai kihívásokkal 
és akadályokkal hatékonyan bir-
kóznak meg, hiszen napjainkban 
egy pedagógusnak nem kizárólag 
az ismeretek átadásával kell fog-
lalkoznia, hanem változatos mód-
szerekkel ellensúlyozza a globális 
értékválság hatásait, segíti a szü-
lők erőfeszítéseit a nevelés terén, 
továbbá nagy hangsúlyt fektet 
az alapvető társadalmi normák 
és alapkészségek elsajátítására, 
felzárkóztat, tehetséget gondoz, 
differenciál, fejleszt, motivál és 
még hosszasan sorolhatnám. 

SAJNOS A TANÁRI PÁLYA  
PRESZTÍZSE TOVÁBB  
HANYATLOTT AZ  
ELMÚLT 20 ÉVBEN

A nehézségek ellenére azt 
gondolom, hogy a pedagógu-
sok erőn felüli helytállásának 
eredménye az, hogy a jelenlegi 
oktatási rendszer működőké-
pes. Ugyanakkor megjegyzem, a 
szakképzésen belül a tanulóknak 
sosem látott lehetőségei vannak 
arra, hogy továbbtanulhassanak, 
illetve jó szakemberekké válhas-
sanak. Amennyiben szigorúan 
a materiális oldaláról közelítjük 
meg a kérdést, köztudott, hogy 
bőven van mit tenni. Bár a Tanke-

rületi Központ és a Szakképzési 
Centrum a saját lehetőségeihez 
képest igyekszik fejlesztéseket 
véghez vinni, az oktatási épületek 
felújításra szorulnak, valamint az 
eszközparkokon is lenne mit fej-
leszteni. A helyzetet valamelyest 
árnyalja, hogy Nagykanizsán is 
jelen van egy aktív mecénási kör, 
akik az alapítványokon keresztül 
időközönként támogatják a helyi 
oktatást. Hálával tartozunk mind-
annyian nekik.

Sajnos az elmúlt időszakban 
újabb és újabb nagyobb üzemek 
és cégek zártak be, amelyek ez-
által nemcsak mint támogatók, 
hanem mint gyakorlati helyek 
is megszűntek létezni. Az egyre 
romló népesedési adatok, a város-
ban élők folyamatos fluktuációja 
sem javít a helyzeten. A folyama-
tosan csökkenő gyermeklétszám 
intézmények kiüresedéséhez ve-
zethet, amely hatalmas veszélyt 
hordoz a jövőre nézve.

— Létezik-e bármi, amit a gyer-
meke jövőjéért aggódó szülő tud 
megtenni?

— Igen. A felelős gondolkodás és 
tervezés kihat a gyermek további 
életére, ezért gondosan kell eljárni 
a továbbtanulás szempontjából. 
Amennyiben az adott gyermek ér-
deklődést mutat valamely szakma 

iránt, valószínű, hogy több sikerél-
mény és előmeneteli lehetőség, 
netán kiteljesedés várja a szakkép-
zés területén. Aki jogásznak vagy 
orvosnak készül, annak célszerűbb 
szakképzés helyett a gimnáziumot 
választania. Persze mindenre ta-
lálhatunk ellenpéldát is, ám a ten-
denciák alapvetően iránymutatóak. 
Másrészt fontos, hogy az otthon vé-
delmező falain belül is kellő időt és 
energiát kell szentelni a gyermek 
tanulmányi előmenetelére, szelle-
mi és lelki fejlődésére.  

— Összefoglalva, ön szerint mi-
lyen a kanizsai helyzet?

— Az országos átlaghoz viszo-
nyítva Nagykanizsa középfokú 
oktatása jó helyzetben van. Kellő 
kooperációval és szakmai együtt-
működéssel számos területen 
javulást lehet elérni anélkül, hogy 
a pedagógusok terhei tovább nö-
vekednének. Viszont figyelembe 
kell venni a demográfiai adatokat, 
a csökkenő és negatív tendenci-
ákat is. A lépéskényszer helyi és 
országos szinten adott. Igyekszem 
optimista maradni, amihez a kol-
légák hihetetlen helytállása és 
példamutatása biztosítja a lélek-
tani muníciót — vázolta fel a város 
középfokú oktatásának helyzetét 
Gábris Jácint. 

BAKONYI Erzsébet

PAPP FERENC: EMLÉKEZÉS DR. LENDVAI ANNÁRA
Dr. Lendvai Anna ipartörténész-

től, tanártól búcsúzunk. Betegség 
után, 76 éves korában hunyt el a 
magyar-történelem szakos tanár-
nő. A Pécsi Tanárképző Főiskolán 
diplomázott. Tanulmányait a szege-
di egyetemen folytatta történelem 
szakon. Doktori disszertációjának 
témája volt a zalai mezővárosok 
kézműiparának összehasonlító 
vizsgálata a XVII.- XIX. században. 
Summa cum laude minősítést ka-
pott értekezésére.

Becsehelyen kezdett el taní-
tani, majd a városi könyvtárba 
került. 1985-től megyei szakfel-
ügyelő, majd szaktanácsadó, és 
a Bolyai János Általános Iskola 

tanára volt. 2006-ban nyugállo-
mányba vonult.

A honismereti kör tagjaként 
segítette a fiatal kutatókat. Írásai 
jelentek meg – többek között – a 
XVII. századi zalai céhek történe-
téről, a kanizsai XVIII. századi tűz-
vész-és tűzvédelem kérdéseiről, 
az 1848-49-es helyi események-
ről. Férjével Dr. Rózsa Miklóssal 
fő szervező voltak a Nagykanizsa 
Monográfia I. kötetének. Férjé-
nek halála után együtt dolgo-
zott a megözvegyült Dr. Ördög 
Ferenccel a nyelvészeti kutatá-
sokban. Később összeházasod-
tak, és Ő biztosította a nyugodt 
„hátországot” a tudósnak. Részt 

vett a Nagykanizsa Monográfia 
II. kötetének szerkesztésében, és 
megírta a Kanizsai Enciklopédia 
céhtörténeti szócikkeit.

Előadásait hallgatva lenyűgö-
zött szakmaisága, közérthetősé-
ge. Munkásságát kitüntetésekkel 
ismerték el. Egy születésnapi 
köszöntésen nekem elmondta: 
legbüszkébb a szülővárosától ka-
pott Nagykanizsa Kultúrájáért 
kitüntetésre. 

Dr. Lendvai Anna életműve, 
felkészültsége, szorgalma, segí-
tőkészsége, szerénysége példá-
ul szolgálhat a fiatal -pedagógus 
generáció számára. Emlékét 
megőrizzük.



OROSZLÁN (07.23-08.23): Furfangos észjárásának köszönhetően mostanában senki sem tudja önt csőbe húzni. Mindjárt észreveszi, hogyha hátsó szándékkal közeledik 
önhöz valaki. Az illető kérését nem muszáj azonnal teljesítenie. 
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tam. Sokszor voltunk a szakkörrel 
a Kanizsa TV stúdiójában, ahol 
akkor egy nagyon jó kis ificsapat 
is működött, akikkel egy idő után 
barátságok is kialakultak, így 
még több időt töltöttem a tv-ben.  
Egy alkalommal Maros Sándor, a 
tv vezetője megkérdezte, hogy ha 
már ennyi időt töltök ott, nincs-e 
kedvem operatőrként dolgozni? 
Naná, hogy volt!

Elkezdődött egy közel 10 éves 
időszak, amikor egyszerre dol-
goztam cukrászként az Erzsébet 
téri Jerausek cukrászdában, 
operatőr-vágóként a Kanizsa TV-
ben és szabadidőmben pedig 
madarászként Fenékpusztán és a 
Kis-Balatonon.

Időközben a fotográfiai tudá-
som is egyre több lett Szerdahelyi 
Ritának köszönhetően, akinek a 
műtermében számtalan fortélyt 
ellesve nagyon sok hasznos időt 
töltöttem. A portréfotózás rej-
telmeit pedig a jazzkoncerteken 
Szakony Attilától, Varga Gyuritól 
tanultam meg. Operatőrként Ma-
ros Sanyinak köszönhetően nap-
ról napra nőtt a tudásom. Sanyi 
segített mindenben, legyen az 
vágás, szerkesztés, fotózás. Min-
dig számíthattam a véleményére, 
tanácsára.

A természetvédelmi munka 
sem maradt el, egyre több terü-
leten kutattuk a természeti érté-

Gyakorlatilag minden egy 
időben kezdődött, a 92-93-as 
években. Eredetileg vendéglátós 
iskolában, a Thúryban végeztem 
cukrászként. A szakács szakma 
is érdekelt, de végül a cukrászat 
mellett döntöttem. Talán egy év-
vel korábban, Fenékpusztán egy 
nyári táborban azonban megcsa-
pott a madarászat szabadságának 
szele és elkezdődött a természet-
védelmi pályafutásom is Palkó 
Sándor vezetésével.

Itt merült fel bennem először, 
hogy a természeti csodákat va-
lahogy meg is kellene örökíteni, 
így elkészültek az első fotók, még 
teljesen amatőr módon. Akkori-
ban teljesen más volt a fotózás, 
fényt mértünk, filmet fűztünk, 
záridőt számoltunk és képet kom-
ponáltunk. 

A Keriben, matektanárom Tar 
Misi hívására elkezdtem járni a 
suli videószakkörébe, ahol na-
gyon hasznos dolgokat mutattak, 
amit a fotózásban is használhat-

keket, madarásztunk, botanikai 
felméréseket végeztünk, táborok-
ban, iskolákban előadásokat tar-
tottunk gyerekeknek vagy éppen 
túrákat szerveztünk nekik. Ennek 
eredményeként kaptam meg a 
Zöld Gondolat Lovagrend Lovagja 
elismerést is.

Létrehoztam a Kerecsen Termé-
szetvédelmi és Turisztikai Egye-
sületet, melynek  fontos szerepe 
volt többek között a Mórichelyi 
halastavak „Natura 2000”-es vé-
dettségének elérésében is.

— Mi indokolta az egyesület lét-
rehozását, és milyen eredményt 
értetek el?

— A Kerecsen (mint a sólyom) 
Természetvédelmi és Turisztikai 
Egyesületet anno azért hívtuk 
életre, hogy a sok kutatómunka 
jogi háttere biztosítva legyen és 
az eredményeket szélesebb kör-
ben tudjuk elfogadtatni. Magá-
nemberként erre nagyon kevés 
lehetőség van, illetve támogatá-
sokat is csak e keretek közt kap-
hattunk, csak jogi személyként 
vehettünk részt pályázatokon. A 
támogatásra pedig nagy szüksé-
günk volt, mert végeztünk men-
tőmunkát is, ami nagy költsé-
gekkel járt. Lakossági bejelentés 
alapján sérült, beteg madarak 
begyűjtését is végeztük az egész 
megye területén, de a nemzeti 
park felkérésére is ellenőriztünk 
egy-egy bejelentést, ha nekik 
épp nem volt szabad kapacitásuk 
vagy nem volt kolléga a megjelölt 

területen. Rengeteg elütött vagy 
ablaknak repült madarat mentet-
tünk, de volt rá példa, hogy a tó 
vizébe fagyott hattyút emeltünk 
ki, de kaptunk értesítést az autó-
pálya-kezelőtől is, amikor a hozzá-
juk tartozó erdősáv ritkítása során 
egerészölyv-fiókákat találtak. Ma-
darászként ilyenkor meg tudtuk 
állapítani, hogy van-e szükség 
emberi beavatkozásra, és ha igen 
az milyen jellegű legyen. Elég, ha 
csak pár nap pihenés és táplálás 
után felerősödve visszahelyez-
hetők eredeti élőhelyükre vagy 
esetleg állatorvosi beavatkozás 
és repatriálás szükséges. Az egye-
sület munkájának köszönhetően 
több száz madár maradt életben 
a szervezetben dolgozó munka-
társaimnak, barátaimnak köszön-
hetően. Időközben elvégeztem a 
Pécsi Tudományegyetem televízi-
ós műsorgyártó szakát és eljött az 
idő, amikor dönteni kellett, hogy 
merre is tovább...

A TELEVÍZIÓZÁS GYŐZÖTT...

Felköltöztem Budapestre, 
ahol szinte mindent elölről kel-

A világhálón szemlélve tudjuk, mikor, merre jár, de hogy a  
Kanizsa TV-nél megszerzett alapokat hogyan fejlesztette to-
vább Tóth Krisztián operatőr, madarász, a Zöld Gondolat Lovag-
rend Lovagja, a beszélgetésünkből kiderül.

ITT TANULTAM MEG AZT, AMITŐL MA IS OPERATŐR LEHETEK,  
ÉS NEM EGY MOBILTELEFONNAL FUTKÁROZÓ INFLUENSZER...
ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 96.



SZŰZ (08.24-09.23):  Az egészsége érdekében időnként változtathatna az életritmusán. Ne kapkodjon, ne idegeskedjen, hiszen nem hajtja sem a török, sem a tatár, 
és nem késik le semmiről sem. 
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lett kezdeni. Hiába vagy végzett 
operatőr, sokévnyi tapasztalattal, 
ha nem tudják ki vagy, akkor a 
szemükben nem tudsz semmit. 
Hétről hétre, munkáról munkára 
kell felküzdened magad, elvál-
lalni mindent, ott lenni a vérke-
ringésben...és akkor, persze ha a 
munkád is jó, csak akkor, egyszer 
csak azt veszed észre, hogy nem 
te keresed a munkát, hanem a 
munka keres téged.

Jelenleg szabadúszó operatőr-
ként dolgozom, gyakorlatilag 
mindegyik országos csatornán 
vannak munkáim. Szerencsés 
vagyok, hogy tagja lehetek egy 
olyan szűkebb csapatnak, akik 
a különböző tv-k különböző 
showműsorait készítik A Dal-tól 
kezdve az X-Faktoron át a Sztár-
ban Sztár többféle verziójáig.

Büszke lehetek arra, hogy 
kollégáimnak mondhatom Til-
lát, Liptai Claudiát, Majkát, Lé-
kai-Kiss Ramit, Istenes Bencét 
és még sorolhatnám a teljesség 
igénye nélkül, vagy hogy készít-
hettem interjút sokak mellett 
Lewis Hamiltonnal, Terence Hill-
lel, vagy hogy dolgozhattam pár 
éve a francia foci kupadöntőn és 
együtt ünnepelhettem Neymár-
ral és Mbappéval.

— Gondolom újabb kihívást, 
felkészülést jelentett az interjú-
készítés. Segített benne valaki? 
A világosítással és vágással is kell 
foglalkoznod? 

— Az interjúkat operatőrként 
készítettem, így a klasszikus ér-
telemben nem kellett felkészülni 
az alanyokból, de természetesen 
azért némiképp mindig ismerni 
kell azt, aki a kamerám előtt áll. 
Ismerni kell a interjúadási szo-
kásait. Milyen fényeket szeret 
vagy nem szeret, milyen képki-
vágás áll jól neki, melyik profilja 
előnyösebb a számára. Ha nem 
előre megbeszélt és leszervezett 
felvételről van szó, hanem egy 
hirtelen adódott szituációról, 
akkor mindenre fel kell készülni, 
nem lehet időt húzni, esetleges 
beállításokkal, próbálgatásokkal. 
Ismerni kell a felszerelés min-
den egyes kapcsolóját, menüjét, 
hogy adott esetben akár 10-20 
másodperc alatt is a megfelelő 
állapotba tudjuk hozni a kamerát 
a felvételhez. 

Operatőrkét és fotósként ter-
mészetesen a világosítással is 

tisztában kell lennünk bizonyos 
szinten, de természetesen ez is 
egy nagyon komoly és különálló 
szakma. Nagyobb produkciók 
esetén az operatőrnek és a vilá-
gosítóknak szorosan együtt kell 
működniük. Az operatőrnek tud-
nia kell elmondania, hogy mit 
szeretne látni, milyen hangulatot 
szeretne megteremteni és tisz-
tában kell lennie azzal, hogy az 
adott helyen és az adott szituá-
cióban mit tud használni, milyen 
technikát tud alkalmazni a világo-
sítás terén. 

— Említetted, hogy az egyesü-
leti munka egy idő után abbama-
radt, de a madarászat, a vonulás-
kutatás továbbra is életed része 
és részt veszel egy nemzetközi 
kutatási programban, mely a Sit-
kék vonulási útvonalát kutatja 
szerte Európában.  Hogy zajlik ez 
a gyakorlatban?

— A vonuláskutatás az, aminek 
szó szerint hallatszik, a vonuló 
madarak tavaszi és őszi vonu-
lásának kutatása. A miérteket 
többnyire ismerjük, de a mikén-
tekről nagyon kevés informáci-
óink vannak. A nagyobb testű, 
ragadozó madarak vagy a gólya 
esetében sok információja van 
a madarászoknak, de a kisebb, 
nádi madaraknak alig ismerjük 
a vonulási útvonalait, vonulási 
szokásait. Én ezen belül is a Sitke 
(korábbi nevén Fülemülesitke) 
vonulásának kutatásában veszek 
részt. Nevét Herman Ottótól kap-
ta ez a Magyarországon védett 
madár, a legenda szerint, a Sitke 
település névre utalva. A nálunk 
kora tavasztól késő őszig ittlévő 
madár telelőterülete a Mediter-
ráneum. Ezeknek a telelő terü-
leteknek a felkutatása és az ide 
tartó útvonalak feltérképezése 
a fő feladata a csapatunknak. A 
szakemberek térképek és terep-
felmérések alapján kijelöltek kü-
lönböző területeket többek közt 
Horvátországban, Albániában, 
Görögországban, és oda kuta-
tógyűrűző táborokat szerveznek 
sok-sok éven keresztül a vonulási 
időszakban annak érdekében, 
hogy kiderüljön, valóban a logi-
kának megfelelő útvonalon köz-
lekedik a Sitke vagy sem. Ezeken 
a területeken átvonuló madarak 
mennyiségének meghatározása 
és gyűrűzése a fő feladatunk. A 
madarakat a nádasban kihúzott, 

úgynevezett zsebes függönyhá-
lóval befogjuk. A gyors kiszedés 
után felvesszük a madarak ada-
tait, lemérjük a testtömegét, 
szárnyméretét, feltesszük lábára 
a gyűrűt és máris útjára enged-
jük őket Az egész procedúra alig 
vesz igénybe 5-6 percet. A gyűrűs 
madarak esetleges máshol való 
visszafogása ad információt a vo-
nulási szokásokról, útvonalakról. 
Sok évnyi adatot térképre felraj-
zolva láthatjuk, hogy hol áll meg 
táplálkozni, feltöltődni, mennyi 
időt tölt egy-egy területen, vagy 
éppenséggel mennyi idő alatt re-
pül át egy adott területet.

— Van otthon madarad élőben 
vagy fotón megörökítve, a falon?

— Sajnos a munkám miatt na-
gyon keveset vagyok otthon, és 
az a kevés idő is kiszámíthatatlan, 
rendszertelen időeloszlású, így 
élő madarat nem tudok tartani, 
hisz az állattartás nagy felelős-
séggel és pontos állandósággal 
jár. Az elmúlt években felújításo-
kat végeztünk a lakásban, ezért 
jelenleg nincsenek saját fotók a 
falakon, de már elő van készítve 
az anyag, amelyből mindenképp 
tervezek néhányat kiválasztani, 
hogy kikerüljenek a lakás falára.

— Zsámbékon éltek. Miért ép-
pen ezt a települést választottá-
tok otthonul?

— Már közel tíz éve éltem Buda-
pesten, amikor megismerkedtem 
a párommal Beával, aki Zsámbé-
kon élt, ezért úgy döntöttünk, 
hogy itt maradunk, és jelenleg is 
itt neveljük közös gyermekünket, 
a 8 éves Mátét.

Ha valaki a televíziózás bármely 
ágát választja hivatásul, nagyon 
fontos a családi háttér. Nagyon 
kevés szabadidőnk van, ami van, 
az is rendszertelenül. Nincsenek 

előre tervezhető családi hétvégék 
vagy jó előre tervezhető nyári sza-
badságok. Nagyon sok logisztikát 
igényel az iskolai programokon 
való részvétel, minden követ 
megmozgat az ember szülőként, 
hogy láthassa gyermekét verset 
mondani, fellépni a betlehemes 
előadáson vagy épp gólt lőni a fo-
cimeccsen. Nagyon fontos, hogy 
a család megértő és elfogadó le-
gyen ebben a témában, és nekem 
nagy szerencsémre sikerült olyan 
párt találnom, aki maximálisan 
támogat ebben. 

— Hogyan gondolsz Kanizsára?
— A nagykanizsai évek mindig 

is nagyon fontosak számomra, 
jó szívvel gondolok az ott töltött 
évekre. Itt tanultam meg a képal-
kotás alapjait, a szakma összetett-
ségét, a szekciók egymásra hatá-
sát. Itt tanultam meg azt, amitől 
ma is operatőr lehetek, és nem 
egy mobiltelefonnal futkározó 
influenszer.

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Az események sajnos ön körül sem úgy zajlanak, ahogyan eddig megszokta. Ne aggódjon, ez sem tart sokáig. A borúra derű jön, és vidáman 
telnek tovább a napjai.
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NEMCSAK HORGOLNAK, JÓTÉKONYKODNAK IS

Dorka elmondta, azért gyűjtöt-
tek, hogy a szenvedélybeteg csa-
ládban nevelkedő és nevelkedett 
gyerekek számára segítő csopor-
tok szerveződhessenek, illetve 
a gyerekekkel és felnőttekkel 
foglalkozó különböző szakembe-
rek továbbképzéseken vehesse-
nek részt. Bízik benne, hogy az 
országos összefogással nagyot 
lendíthettek a már megkezdett 
szakmai munkán, és nem utolsó-
sorban sokakhoz juttathatják el a 
segítő információkat. 

Az volt az ötlete, ha már úgyis a 
horgolás a mindennapjaik része, 
akkor megkeres több kanizsai 
kézimunkázót is, akik mindjárt 
igent mondtak a kérésére. Úgy 
gondolta, az emberek könnyeb-
ben adnak, ha cserébe egy olyan 
horgolást kapnak, ami megtet-
szik nekik. De nem csak horgo-
lással érkeztek, volt, aki kerámiát 
készített és azt ajánlotta fel erre 
a célra. 

Nem áll távol a jótékonykodás 
a csoporttól. Az első kihívásuk 
alkalmával szintén egy országos 
felhíváshoz csatlakoztak és 500 
db horgolt szívet ajándékoztak 
egészségügyi dolgozóknak, ren-
dőröknek, illetve tűzoltóknak. 
Részt vettek a Hagyjuk el közösen 
programban, amikor horgoláso-
kat helyezték el az Erzsébet téren, 
a megtalálók örömére. A Fonyódi 
Gyermekotthon felhívására fona-
lat gyűjtöttek, amit könnyen meg 
tudtak oldani, mivel ők is kaptak 

Sikeresen csatlakozott az országos KÖTTUSA kampányhoz a kanizsai Közösen horgolunk csoport, Pulai Dorka pedagógus veze-
tésével. A január 25-én indult és március 8-án zárult országos kezdeményezés célja az volt, hogy felhívja a figyelmet azokra a 
gyerekekre, akik olyan családban élnek, ahol a szülők szenvedélybetegséggel küzdenek. A kitűzött cél közel kétszeresét, 200 ezer 
Ft-ot sikerült összegyűjteniük az adományokból. Zala Vármegyéből Pulai Dorottya volt az országos megmozdulás nagykövete. 
Irányításával 11 db 2 méter hosszú sálat alkottak a jelentkezők az érintett gyerekeknek és felnőtteknek.

fonalat azoktól az idősebb höl-
gyektől, akik az életkoruk miatt 
abbahagyták a kézimunkázást. 
Az elmúlt karácsonykor pedig az 
utolsó 3 hónap horgolási óráinak 
bevételét az Állatmenhelynek 
ajándékozták. 

— A horgolás terápiás tevékeny-
ség is — vallja a csoport vezetője, 
mely jótékonyan hat a testre és 
a lélekre. —  Ha a munkából ide-
jövök, engem is maximálisan 
feltölt. Az ismétlődő mozdula-
tok segítenek ellazulni a medi-
tációhoz hasonlóan. Horgolás 
közben a figyelem egy pontra 
összpontosul, ami csökkenti a 
szorongást. Az alkotás és az ezzel 
együtt járó sikerélmény növeli a 
boldogságérzetet és az önbizal-
mat. A minták követése, a munka 
lépésről lépésre haladása fejlesz-
ti a türelmet, míg a különböző 
horgolástechnikák és minták 
megjegyzése edzi az agyat, javít-
ja a memóriát. A kéz és az ujjak 
folyamatos mozgása segít az ízü-
letek mozgékonyságának meg-
őrzésében. A krónikus fájdalom-
mal élőknek abban segít, hogy 
eltereli a figyelmet a kellemetlen 
érzésekről. Nem beszélve az aján-
dékozás öröméről, ami személye-
sebbé teszi a kapcsolatokat. 

Egyre népszerűbbé válik a hor-
golás itt Kanizsán is és az egész 
országban — osztja meg tapaszta-
latát Dorka. — Hiába gyorsult fel a 
világ, a technika fejlődése, min-
denki egyre több időt tölt a tele-
fonja előtt, a horgolásra fordított 
időnek azonban jótékony hatása 
van. Ugyan a férjek megjegyzé-
séből az is kitűnik, ennek is a füg-
gőjévé lehet válni.   Ide csak azok 
jönnek, akik tényleg szeretnek 
horgolni, nem lehet senkire rá-
erőltetni. Ha kilépünk az utcára, 
szembeötlő a kontraszt, amikor 
azt látjuk, hogy a gyerekek lehaj-
tott fejjel nyomkodják a telefon-
jukat. Ez itt meg olyan, mint egy 
külön sziget. A környéken nem 
tudok hasonló működéséről. 

Hét évvel ezelőtt, 2018 novem-

berében alakult meg a csoport. 
Az első két évben szinte minden 
nap mentem egy-két órára a Roz-
gonyi utcába, a Swans Balett- és 
Tánciskola épületének horgolós 
termébe. A 4 nyári táborunkban 
100 gyereket tanítottam meg hor-
golni, akik év közben is visszajöt-
tek. Mielőtt igazán kibontakozott 
volna a csoport, jött a Covid-jár-
vány, és azután vezettem be az 
online foglalkozást, hiszen a víru-
sidőszak alatt az ember arra volt 
kényszerítve, hogy otthon töltse 
az idejét. Készítettem videókat a 
horgolás alapjaitól kezdve az ép-
pen aktuális ünnepek mintáihoz, 
amik a YouTube-csatornán keresz-
tül mindenki számára elérhetőek. 

A korosztályt tekintve elég 
széles a spektrum, van 6 éves kis-
lány, egy nagyon ügyes kisfiú és 
a nyugdíjas korosztályból is van 
tagunk. A két korosztály nagyon 
jól kiegészíti egymást, mert a 
gyerekek tudnak tanulni az idő-
sebbektől, az idősebbeknek meg 
a távolabb élő unokáikat tudják 
pótolni, hogy itt vannak a gyere-
kek között. Van külföldön dolgo-
zó horgoló tagunk is, aki ha 3-4 

havonta hazajön Kanizsára, min-
dig meglátogat bennünket. 

De ne feledkezzünk meg a 
horgoló csoport állandó tagjáról, 
Molly kutyusról sem, aki ott jár-
tunkkor egyfolytában szunyókált 
a kanapén, és fél 5 előtt 5 perccel 
óramű pontossággal felugrott az 
ablak előtt lévő székre, és a 3. 
emeletről kémlelni kezdte a Ró-
zsa utcát, ahova egy hónapja köl-
töztek. Az első kézimunkázó, Fló-
ra perceken belül megérkezett…

BAKONYI Erzsébet



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 135.

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha más nem tudja felvidítani, akkor gondoljon arra, hogy jó bolygóállásokra számíthat a közeljövőben, és a nappali hőmérséklet is felmeleg-
szik. Sőt, látványos sikert érhet el a kapcsolatai terén is. 
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A VIRÁGOK MEGHÁLÁLJÁK
A TÖRŐDÉST
Már csak egy-két hét türelmi idő kell ahhoz, hogy a féltve óvott 
növényeink újra előtérbe kerüljenek. A télen pihentetett virá-
gokat a gondos kezeknek még át kell vizsgálni, de már a piacon 
is megjelennek a szebbnél szebb, burjánzó növények – hagyo-
mányos és különleges kategóriában egyaránt.

MEZŐGAZDASÁG

Fekete Péter őstermelő több 
éve jelen van már a nagykanizsai 
Vásárcsarnokban szebbnél  szebb 
növényeivel, melyek most még a 
fóliasátrakban pihennek. Gondos 
kezek munkája kerül hamarosan 
a piacra, éppen ezért tanácsot is 
kértünk rovatunk keretében – hi-
szen a tavasz mindjárt berobban. 
Mikor mit lehet, hogyan készít-
sük fel a növényeket a tavaszra?  
— Van egy-két újdonságom is a 
hagyományos virágok mellett. 
Említeném rögtön a cipruskát. 
Különleges, fűszeres illatú nö-
vény. Aztán amit még szintén 
mutatnék, a varjúhájcsalád egy-
két tagját. Ha nem is teljesen 
télállóak, de nagyon bírják a 
hideget. És a pénzlevelű lizinka. 
Ezeket többféleképpen lehet ül-
tetni, ilyenkor is. Ampolnában, 
lecsüngve, emellett talajtakaró 
növényként kis ágyásokban, szik-
lakerti növényként – úgy vettem 
észre, nemcsak nekem tetsze-
nek, a vásárlóknak is – sorolta 
Fekete Péter.

Az áttelelő növényeket néze-
getve a fóliasátrakban találkoz-
tunk még egy szépséggel, ami 
különleges – és minden eszten-
dőben Péter standján is virít: a 
futó szegfű. Mélybordó és sár-
gáscirmos fajtáját szaporítja év-
ről évre az őstermelő. E növény 
ugyan a téli időszakban is kint le-

hetett az erkélyeken, teraszokon, 
de nem árt neki a tavaszi gondos-
kodás. — A szegfűnél is és más át-
telelő növény esetében is – min-
denkinek azt tanácsolom, egy 
alapos átvizsgálás kell. Nézzük 
meg, nincs-e a növényünkön va-
lamilyen kártevő – csiga, hernyó, 
bármilyen más kártevő. Ezeket el 
kell távolítani. Aztán következik a 
metszőolló – ne féljünk használ-
ni az ollót! Nem szabad sajnálni 
őket, sokkal szebbek, dúsabbak 
lesznek egy tavaszi metszés után 
– hangsúlyozta Fekete Péter.

Beszélgetésünkből termé-
szetesen nem maradhatott ki a 
hagyományos növény – a kínálat 
egyik legkedveltebb virága, a 
muskátli. Ahogy a 15-18 fokok 
megjelentek, az elrejtett ládák is 
kikívánkoznak a lépcsőházakból, 
a pincékből. Az őstermelő kis 
türelemre int – de mint fogalma-
zott: a törődés itt is hangsúlyos. 
— Ha megszűnnek az éjszakai fa-
gyok, majd kirakhatjuk a muskát-
lit. Viszont, ha kihozzuk a téli rej-
tekhelyéről a muskátlit – legyen 
az álló vagy futó – viszonylag 
kicsi csonkokra vissza kell vágni. 
Célszerű, mert akkor lesz igazán 
szép és dús. Az elszáradt része-
ket mindenképpen távolítsuk el. 
Nem csak a föld fölött. Nézzük át 
a gyökereket is és ültessük friss, 
tápanyagdús földbe a virágot. 

Így, ha kitesszük a napra, a fény-
re, kapja a vizet, a tápanyagot a 
virágunk, gyönyörűen burjánzani 
fog – mondta el az őstermelő.

Az ablakokba, erkélyekre, te-
raszokra kihelyezhető növények 
dömpingidőszaka általában anyák 
napja környékére tehető – de már 
egyre többen várják – és keresik is 
már a piacokon a virágzó növénye-

fotó:Szalai Szilveszter

ket. Legyen szó különlegességek-
ről vagy hagyományos növények-
ről – de még mindig figyelni kell 
az időjárást – intenek a termelők. 
Beszélgetésünk végén Fekete Pé-
ter azt mondta: „Ha odafigyelünk 
a növényekre és gondoskodunk 
róluk, meghálálják – ahogy a höl-
gyek is.”

VINCZE Adél



NYILAS (11.23-12.21): Csak olyan ígéreteket tegyen meg a családjának, amiket be is tud tartani. Hogyha higgadtan, és új perspektívából szemlélni a kéréseiket, 
akkor nem hoz majd rossz döntést. 
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Miként előző lapszámunkban, 
így ezúttal is úgy jött ki a lépés, 
hogy az FC Nagykanizsa NB III-as 
labdarúgó együttesének rajon-
góit ismételten kiemelt fontos-
ságú rangadóra invitálhatjuk, 
hiszen az eddig 47 pontot gyűjtő 
listavezető dél-zalaiak a máso-
dik helyen – 45 egységgel – álló 
Iváncsa KSE-t fogadják március 
22-én, szombaton 14 órától az 
Olajbányász-stadionban.

Szeptember 1-én Iváncsán Ga-
bala Krisztián kanizsai együttese 
egy hamisítatlan tétmeccsen tu-
dott 3-2-re győzni, a kanizsaiak 
mostani vendégei azonban csak 
nem szakadtak le tőlük a tabellán 
a bajnoki versengés további me-
nete során – így a nagykanizsaiak 
mögött állnak a Fejér vármegyei-
ek, ráadásul „látótávolságon” 

A DÍJAZOTT EDZŐ IS TOVÁBB-
KÉPZÉSEN LEHETETT

A napokban az európai harcmű-
vészek számára az esztendő 
fontos időszaka következhetett, 
hiszen Guro Dan Inosanto ismét 
Európába látogatott, azon belül is 
olaszországi Modena adott otthon 
a rendezvénysorozatnak, amelyre 
Európa különböző országaiból, az 
USA-ból és Ausztráliából is érkez-
tek résztvevők.

Az esemény szervezője Sifu Gi-
anfranco Russo, az NPIAMA (Nino 
Pilla International Academy of 
Martial Arts) európai vezetője, aki 
2002 óta látja vendégül a nagy-
mestert, tudtuk meg a nagykani-
zsai Johanidesz Gábortól.

A legendás Bruce Lee egykori 
tanítványa, Guro Dan Inosanto a 
szemináriumon a Jun Fan Jeet 
Kune Do, Kali (Escrima/Arnis), 
Silat, Muay Thai, burmai és kam-
bodzsai boxtechnikáit tanította a 
résztvevőknek. Számos harcmű-
vész volt kíváncsi a nagymesterre, 
aki a technikai képzés mellett me-
sélt arról az időszakról is, amikor 
Bruce Leetől tanult. A Mester idén 
tölti be a 89. életévét, de korát 
meghazudtolva tanított.

A nyílt képzés mellett zártkö-
rű oktatói edzés volt az Inosanto 
Academy által minősített oktatók-
nak, ahol Magyarországról csak 

belül. Ezáltal az összecsapás lé-
nyegében hatpontos rangadónak 
is minősül, s mindkét fél hatvá-
nyozottan készül a nagykanizsai 
mérkőzésre.

A kanizsaiak az előző körben, 
tehát a szezon 20. fordulójában 
a Szekszárdi UFC ellen győztek 

BÉCSI VÍVÁS AZ NTE 1866-NÁL

A Nagykanizsai Torna Egylet 
1866 vívói a tél zárásaként az 
egyik bécsi kerület Sporthalle 
Hopsagasse elnevezésű sportob-
jektumában a Wiener Winterpo-
kal egyik állomása részeként férfi 
és női kardversenyen vehettek 
részt.

A megmérettetésen a kanizsa-
iaktól 9 lány, valamint 5 fiú vívó 
léphetett pástra, s az ifjú hölgyek 
közül leány kardban korosztá-
lyukban Deiszinger Annamária, 
Ferencz Nóra Anna egyaránt 
első helyezést könyvelhettek el. 
Mezőnyükben a többieknek sem 
kellett elégedetlennek lenniük, 
hiszen Hohl Mira, Koma-Mátyás 

Emma, valamint Mozsdényi Lili-
anna harmadik helyen végeztek, 
Simon Dóra Sára és Szita Anna 
ötödik pozícióban zártak, míg 
Péntek Janka és Rózsás Szofi 
pedig egy-egy hatodik helyezést 
hozhattak haza.

Fiú és férfi kardban Bander 
László és Farkas Áron egyaránt 
aranyérmesek lettek, Makovicz-
ky Mátyás a dobogó harmadik 
fokára állhatott, Légár Milán ne-
gyedikként zárt, Kesztyüs Péter 
pedig 10. lett azon bécsi versen-
gés keretében, melyen serdülő, 
kadet, valamint junior korosztá-
lyos vívók indulhattak.

POLGÁR László

SZOMBATON A BÁNYÁSZON ITT A BAJNOKSÁG EGYIK CSÚCSMECCSE

3-1-re (a Nagykanizsa góljait 
Kovalovszki Máté, Nagy Mihály 
Krisztián, valamint János Nor-
bert jegyezték), ugyanakkor az 
Iváncsa KSE nem kisebb fegy-
vertényt végrehajtva érkezik az 
Olajbányász-stadionba, mint a 
Kaposvár 3-1-es legyőzésével a 

háta mögött.
Lényegében egészen biztos te-

hát, hogy nagy meccs előtt állnak 
a felek, mely akár a bajnokság 
végkimenetelét illetően is hatvá-
nyozott téttel bír.

POLGÁR László

két fő volt jogosult részt venni, 
egyikük Johanidesz lehetett.

A rendezvény különlegessége, 
hogy a Wing Chun iránt érdeklő-
dők tanulhattak Sifu Francis Fong 
nagymestertől, aki Atlantából ér-
kezett az olasz városba. Itt is volt 
lehetőség zártkörű edzésre azok-
nak, akik aktívan művelik a Wing 
Chun ezen irányzatát.

– Ez az öt nap valóban a harcmű-
vészetek jegyében telt, ráadásul 
tehettük mindezt két híres mester 
irányításával – fogalmazott zárás-
ként Johanidesz, akit előtte nem 
sokkal a Magyar Sportok Házában 
a küzdősportok terén díjaztak 
kiváló edzői munkájáért. Ebben 
benne foglaltatott, hogy egyik 
tanítványa, Nagy Zeusz a kanizsai 
Jeet Kune Doo/Kali Nagykanizsa 
SE színeiben is remekelt (emellett 
a dél-zalai versenyző a szombat-
helyi Contoll SE-nél pedig a kick-
boksz sportágában tör mind ered-
ményesebben az elsőségek felé).

POLGÁR László



Mátyás Auguszta jelenleg a kanizsai 
kézilabdában technikai vezetőként érdekelt

fotó: Polgár László

Talán nem közismert, de a kosárlabda után Mátyás Auguszta a 
kézilabda sportágában először a kapuban kapott helyet

BAK (12.22-01.20): Ha tetszik, ha nem, hamarosan szüksége lesz arra, hogy legyőzze a kényelmesebb énjét. Kezdje azzal a sort, hogy rendet rak az asztalfiókjában 
és összeszedi a hivatalos iratait. 
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ATLANTA BRONZÉRMESE A KANIZSAI ZSŰRIASZTALNÁL
Női kézilabda, 1996, Atlanta, 

olimpia, bronzérem – Mátyás 
Auguszta. No meg akárhogy is 
nézzük, de a történetbe belesző-
hetjük, ahonnan indult: Nagyka-
nizsa. A kézilabdázó sportpálya-
futása – lényegében egy kiváló 
nagykanizsai állományból indul-
ván –, annak főbb mérföldkövei 
rengeteg – itteni – sportkedvelő 
számára biztosan jól ismertek. A 
kanizsai balátlövő a 38 váloga-
tottsága mellett a női kézilabda 
NB I-ben ötször is gólkirályi címet 
zsebelhetett be, emellett pe-
dig – mondjuk még ráadásként 
– számtalan európai kupameccs 
részese, nem egy alkalommal 
nélkülözhetetlen játékosa lehe-
tett.

Nem véletlen a bevezetőben 
említett kitétel, hiszen ne feled-
jük, a kanizsai Olajbányász SE-től 
1992 elején igazolt a dunaújvá-
rosi Dunaferr SE-hez, melynek 
színeiben magyar bajnoki és ku-
pagyőzelmet is ünnepelhetett. 
Alighanem a túlcsorduló elisme-
réseket maga Auguszta állítaná 
le, célszerűbb inkább konkrét 
témákra fókuszálnunk. Tudván 
azt, hogy hogyan és miként in-
dult pályája, kiknek a kezei alatt, 
valamint kik mellett formálódott, 
ezúttal mégis olyan momentu-
mokra koncentrálnánk, melyekre 
eddig esetleg kevesebb figyelem 
irányult.

– Amit tényként könyvelhetünk 
el, Dunaújvárosban annak idején 
– erős képzavarral, földrajzilag 
főleg… – „atomcsapat” kovácso-
lódott össze, Újvárosról lévén 
szó, acélos kerettel. Mennyire 
számított, milyen ellenfél követ-
kezett a mérkőzések sorában, ha 
Kelet-Európából egy ukrán vagy 

orosz csapat, esetleg az északi 
Ikast vagy Larvik jött szembe?

– Azért azt ne felejtsük el, ak-
kori léptékkel parádés háttérrel 
rendelkezett a dunaújvárosi női 
kézilabda-együttes, s persze a 
csapat roppant jó játékosokból 
állt – szögezte le kezdésként 
Mátyás Auguszta, aki jelenleg a 
Tungsram SE technikai vezető-
je. – Rengeteg jó mérkőzést vív-
tunk a nemzetközi színtéren is, s 
megmondom őszintén, nem volt 
olyan stílus az európai porondon, 
mely számunkra kimondottan 
nem feküdt volna. Ha egy kis 
kitérőt tehetnék, inkább a válo-
gatottnál mondanám azt, hogy 
volt egy olyan játékstílus, melyet 
nem szerettünk: ez pedig az a 
kézilabda volt, melyet Dél-Korea 
játszott. Elképesztően dinamikus 
teljesítményt tudtak bemutatni.

– Tárgyilagos és higgadt, így 
kézilabdázott az élsport csúcsán 
is?

– Erre inkább azzal válaszolnék 
– ha már egyből az európai szín-
téren nyitottuk a beszélgetést –, 
akkor már évek óta a Duna-parti 
klubban játszottam, s az 1995-
ös KEK-elődöntő idején jártunk, 
amikor is nemes egyszerűséggel 
az újvárosi klubvezetők azt kérték 
nyomatékosan, merjek igenis a 
góljaim után örülni, különben 
retorziók lesznek (mosolyog). 
Megpróbáltam, ugyanakkor a 
legfontosabb az volt, hogy a Vol-
gográddal szemben a döntőbe 
jutottunk, majd a fináléban a né-
met TV Lützellinden ellen is sike-
rült nyernünk. Ott 12 gólt sikerül 
szereznem úgy, hogy valamennyi 
hetesemet, mind a nyolcat sike-
rült értékesítenem, úgy érzem, 
erre joggal lehetek büszke.

– Miként viszonyult az akkori 
edzőihez?

– Hát, ahogyan néhány csapat-
társam például az edzői szakma 
krémjével kedélyesen beszélt, 
beszélgetett, esetleg jópofásko-
dott, nos, ahhoz képest én úgy 
érzem, kimondottan zárkózott 
típus voltam, ezt elismerem. 
Lényegében én a trénereimre, 
mint feletteseimre, főnökeimre 
tekintettem, s úgy voltam vele, 
mindenki végezze a saját mun-
káját, abból baj nem lehet. Hogy 
aztán ez a beállítottság mennyire 
játszott bele, nem tudom, ugyan-
akkor azt is el kell fogadnom, 
hogy spanyolországi légiósko-
dásom alatt nem voltam lelkileg 
eléggé erős. Ami végig elkísért, 
hogy ha jól és sokat játszottam, 
akkor éreztem igazán jól magam 
a bőrömben.

– Ha egyáltalán lehetséges fel-
sorolni, melyek az úgymond az 
igazi mérföldkövek a játékos-pá-
lyafutásában?

– Biztosan nem lehet mindent 
átvenni, de próbáljuk meg. Még 
Kanizsán játszottam a Bányász-
ban, amikor az akkori szövetségi 
kapitány, Laurencz László egy FTC 
elleni meccsre személyesen is el-
jött megnézni a női legfelső osz-
tályban, s lehettem aztán váloga-
tott. Vagy éppen Németh András, 
még az ÁFOR SE-ből, szeretett 
volna kimondottan leigazolni a 
dél-zalai klubtól. Számos esetben 
a szakvezetők talán nem mindig 
hittek bennem: egy Dunaferr – 
Fradi kupadöntőn például az én 
hetesem döntött, azt hiszem, 
azzal például immár Zsiga Gyula 
edzőm elismerését is kivívtam. S 

ha hiszi, ha nem, még ezt köve-
tően jöttek például a fehérvárit 
követően azok a váci évek, Pál Ti-
bor szakmai vezetésével, amikor 
a piros-kékeknél – még további 
– három alkalommal lehettem 
gólkirály az NB I-ben. Volt, hogy 
az egyik mérkőzésemen 17 gólt 
tudtam lőni egyik későbbi csapa-
tomnak, a Bp. Kőbányai Sparta-
cus SE-nek. Aztán szakmailag az 
sem elhanyagolható szerintem, 
hogy lényegében akkor, tehát a 
kétezres évek elején tanultam 
meg példának okáért, hogyan is 
kell igazán jól futtából gólt lőni. 
Tényleg csak azt tudom mondani, 
rengeteg dolog történt az ember-
rel sportszakmai téren azokban 
az időkben.

– S persze ne hagyjuk ki az 
1996-os olimpiát…

– Atlantának a megszerezett 
bronzérem mellett a varázsa 
számomra abban állt, amilyen 
sportolókkal ott találkozhattam: 
a mellettünk lévő szobában – a 
magyar olimpiai csapatból hir-
telen, akit említenék – mondjuk 
Egerszegi Krisztina lakott. Az 
akkori kézilabda válogatottbeli, 
no meg főleg újvárosi csapattár-
sakkal a mai napig tartjuk a kap-
csolatot, az edzőképzések idején 
számtalan alkalommal futottunk, 
futunk össze. Az utóbbi évek, de 
inkább szűk másfél évtized már 
Nagyatád mellett Nagykanizsáról 
szóltak, s bár jelenleg a fiatalok 
felkészítését a kanizsai klubnál 
már nem vállaltam, a technikai 
vezetői feladatkör is kínál szerte-
ágazó feladatokat.

POLGÁR László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Látszik az arcán, a testtartásán, hogy ön is nagyon várja már a tavaszt. Legyen türelmesebb, ha az időjárás engedi, vegyen fel magára lenge 
öltözéket, és sétáljon egy nagyot a természetben.
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Polgármesteri fogadónap
Horváth Jácint, Nagykanizsa polgármestere fogadónapot tart 2025. április 9-én (szerda) 8 
órától 11 óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában (Erzsébet tér 7.).

Alpolgármesteri fogadónap
Dr. Fodor Csaba, Nagykanizsa alpolgármestere fogadónapot tart 2025. április 2-án (szerda) 9 
órától 12 óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában (Erzsébet tér 7.).

Dr. Tóth-Bagó Mónika, Nagykanizsa alpolgármestere fogadónapot tart 2025. április 23-án 
(szerda) 9 órától 12 óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában (Erzsébet tér 7.). 

Képviselői fogadóórák
Balogh László, a 2. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselőjének elérhetősége: 
+36 30 204-0865, balogh.laszlo@nagykanizsa.hu

Bedő György önkormányzati képviselő fogadóórát tart 2025. április 8-án (kedd) 17:00-18:00-ig 
a Hevesi Sándor Általános Iskolában.

Berta Krisztián, a 3. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselőjének elérhetősége: 
+36 30 163-7863, berta.krisztian.nagykanizsa@gmail.com

Bodó László önkormányzati képviselő, városüzemeltetési és közbiztonsági tanácsnok 2025. 
április 1-jén (kedd) 16:00-17:30-ig fogadóórát tart a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában. 
Kontakt: +36 20 424-0333, bodo.laszlo@nagykanizsa.hu

Dénes Sándor, a 10. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselője fogadóórát tart 
2025. április 3-án (csütörtök) 17:00-18:00-ig a Móricz Zsigmond Művelődési Házban.

Dr. Károlyi Attila, az 5. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselője fogadóórát 
tart 2025. március 31-én (hétfő) 17:00-től a Kodály Zoltán út 10. sz. alatti Nyugdíjasházban.

Dr. Fodor Csaba, a 6. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselője és dr. Schauta 
Marcell, a 7. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselője fogadóórát tart 2025. 
április 2-án (szerda) 17:00-18:00-ig a Hevesi Sándor Általános Iskolában.

Gábris Jácint, az 1. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselőjének elérhetősége: 
gabris.jacint@gmail.com vagy FaceBook/Messenger platformon „Gábris Jácint”

Gondi Zoltán, a 9. számú egyéni választókerület önkormányzati képviselője fogadóórát tart 
április 7-én (hétfő) 18:00-19:00-ig a Nagyrác utcai óvodában. Online kontakt: gondizoltan67@
gmail.com

Hokker Tibor önkormányzati képviselő 2025. április 7-én (hétfő) 16:30-17:30-ig fogadóórát tart 
a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata 
pályázatot hirdet 

a 2025. évi kulturális keret elnyerésére
1.	 A pályázat célja: Nagykanizsa Megyei Jogú Város kulturális életének támogatása Nagykanizsa 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének az önkormányzat közművelődési 
feladatairól szóló 21/2019. (V. 03.) önkormányzati rendelete (továbbiakban: rendelet) alapján. 
A támogatást az alkotóművészeti, az előadó művészeti, a múzeumi, a könyvtári, a levéltári, 
a közművelődési és az örökségvédelmi tevékenységek tekintetében az alábbi célokra lehet 
nyújtani:

• a kulturális ágazat területén a nemzeti és egyetemes értékek létrehozására, 
megőrzésére, digitalizálására, valamint hazai és határon túli terjesztésére, 
hozzáférhetővé tételére;

• a nemzetközi kiállításokon, vásárokon a nemzeti kulturális jelenlét biztosítására, a 
hazai és kulturális rendezvényeken, fesztiválokon történő részvételre;

• a művészeti alkotások új irányzataira, új kulturális kezdeményezésekre, a kultúrával 
kapcsolatos tudományos kutatásokra, az épített örökséggel, az építőművészettel 
kapcsolatos tevékenységekre;

• a kultúrateremtő, kultúraközvetítő, valamint egyéni és közösségi tevékenységekre,
• kulturális vidékfejlesztésre;
• kulturális jellegű civil és nonprofit szervezetek támogatására;
• nemzeti és etnikai kisebbségek kultúrájának támogatására.

A pályázati felhívásra egy pályázó csak egy pályázatot nyújthat be, amelyben több 
támogatási célt is megjelölhet.

2.	 A pályázók köre: pályázó lehet nagykanizsai székhellyel, telephellyel vagy fiókteleppel 
rendelkező jogi személy, egyéni vállalkozó, civil szervezet, költségvetési szerv, jogi 
személyiséggel rendelkező vallási közösség és belső egyházi jogi személy.

3.	 A támogatás formája: vissza nem térítendő támogatás 
A támogatásra rendelkezésre álló összeg 25 000 E Ft. 

4.	 Pályázat benyújtásának határideje és helye: 
Pályázni kizárólag a pályáztató által kibocsátott adatlapon lehet, melyet 1 példányban 
teljeskörűen kitöltve, mellékleteivel együtt legkésőbb 2025. március 31. napjáig 
kell személyesen, postai úton vagy - az elektronikus ügyintézés szabályai szerint 
-elektronikus úton eljuttatni a következő címre: 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport

8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. em., 8. ajtó
[Hivatali Kapu elérhetőség: NKMJVPH (KRID: 564819766)]

Formai vagy tartalmi hiányosság esetén - legfeljebb 8 napos határidő kitűzésével - 
hiánypótlásra hívható fel a pályázó, hiánypótlásra egy alkalommal van lehetőség.
A részletes pályázati felhívás és az adatlap letölthető a város honlapjáról:  
www.nagykanizsa.hu

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata 
pályázatot hirdet 

a 2025. évi verseny- és élsport keret elnyerésére
1.	 A pályázat célja: Nagykanizsa Megyei Jogú Város sportéletének támogatása, Nagykanizsa 

Megyei Jogú Város Közgyűlésének a sportról szóló 2/2018. (I. 29.) önkormányzati rendelet 
(továbbiakban: sportrendelet) 6. § (1)-(2) bekezdésében foglaltak alapján a verseny- 
és élsport működési kiadásainak, sportlétesítmény fenntartásának, működtetésének, 
kiadásainak, valamint a sportrendezvények finanszírozásának támogatása.

2.	 A pályázók köre: pályázó lehet minden nagykanizsai székhellyel, telephellyel vagy 
fiókteleppel rendelkező jogi személy és civil szervezet, amelyet sportszervezetként vettek 
nyilvántartásba vagy amelynek cél szerinti tevékenysége sporttevékenység.

3.	 A támogatás formája: vissza nem térítendő támogatás 
A jóváhagyott támogatások a sportrendelet 6.§ (3) bekezdése alapján az alábbiak szerint 
kerülnek kiutalásra: 
 a) 1000 e Ft-ig egy összegben a megállapodás aláírását követő 30  
                napon belül; 
 b) 1000 e Ft felett két részletben: 
      ba) első részlet a megállapodás aláírását követő 30 napon belül, 
      bb) második részlet határideje legkésőbb 2025. szeptember 30.

 A támogatásra rendelkezésre álló összeg 107 000 E Ft. 
4.	 Pályázat benyújtásának határideje és helye: 

Pályázni kizárólag a pályáztató által kibocsátott adatlapon lehet, melyet 1 példányban 
teljeskörűen kitöltve, mellékleteivel együtt legkésőbb 2025. április 07. napjáig kell 
személyesen, postai úton vagy – az elektronikus ügyintézés szabályai szerint – 
elektronikus úton eljuttatni a következő címre: 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport

8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. em., 9. ajtó
[Hivatali Kapu elérhetőség: NKMJVPH (KRID: 564819766)]

Formai vagy tartalmi hiányosság esetén – legfeljebb 8 napos határidő kitűzésével – 
hiánypótlásra hívható fel a pályázó, hiánypótlásra egy alkalommal van lehetőség.

A részletes pályázati felhívás és az adatlap letölthető a város honlapjáról:  
www.nagykanizsa.hu

Tisztelt Üzlettulajdonos/Bérlő/Használó/Üzemeltető!

A szabálysértésekről, a szabálysértési eljárásról és a szabálysértési nyilvántartási 
rendszerről szóló 2012. évi II. törvény 196. § (2) bekezdése értelmében 
köztisztasági szabálysértést követ el, aki a közterületet beszennyezi. A tetten ért 
személlyel szemben a közterület-felügyelő helyszíni bírságot szab ki. 
A hulladék elhelyezője nem minden esetben válik ismertté, azonban a város 
és a közterületek tisztasága közös, egyben közösségi érdek. Tekintettel 
erre Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a környezetvédelem 
helyi szabályairól szóló 2/2008. (II. 08.) számú önkormányzati rendelete 8. § 
(11) bekezdésében határoz meg szabályokat az ingatlanok, épületek és egyéb 
bérlemények előtti járdaszakasz, zöldsáv és mellette húzódó nyílt árok, kapubejárat, 
valamint annak műtárgyai tisztántartásáról, továbbá a közösségi együttélés 
alapvető szabályairól és ezek elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 
20/2013. (IV. 03.) önkormányzati rendeletében szankcionálja is ezek elmulasztását. 

A 2/2008. (II. 08.) számú önkormányzati rendelet 8. § (11) bekezdése szerint az 
ingatlanok, épületek és egyéb bérlemények előtti járdaszakasz, zöldsáv 
és mellette húzódó nyílt árok, kapubejárat, valamint annak műtárgyai 
tisztántartásáról az ingatlan telekhatárától számított 5 m távolságban az 
ingatlan tulajdonosa (kezelője, bérlője, haszonélvezője) köteles gondoskodni. 
A takarítás során összegyűlt szemetet és söpredéket tilos a zöldsávon elhelyezni, 
illetve az útra söpörni.

A 20/2013. (IV.03.) önkormányzati rendelet 12. § i) pontja alapján a közösségi 
együttélés alapvető szabályait sértő magatartást követ el, aki a 
magáningatlanok, közterületek és egyéb bérlemények előtti járdaszakasz, 
zöldsáv és mellette húzódó nyílt árok, kapubejárat, valamint annak műtárgyai 
tisztántartásáról az ingatlan vonalától számított 5 méteres távolságban nem 
gondoskodik. 

A 20/2013. (IV.03.) önkormányzati rendelet 15. §-ban foglalt rendelkezések 
alapján a fenti cselekmény természetes személyek esetén kétszázezer forint, jogi 
személyek és jogi személyiséggel nem rendelkező szervezetek esetén kétmillió 
forint összegű bírsággal is sújtható, mely ismételhető.

A fentiek alapján kérem, hogy gondoskodjanak az üzlet szolgáltatásait igénybe vevők 
részére a nyitvatartási idő alatt megfelelő hulladékgyűjtő edényzet biztosításáról, 
egyben kérem, hogy nyomatékosan hívják fel vendégeik/ügyfeleik figyelmét az 
esetleges hulladék szabályosan (közterületi vagy otthoni szemétgyűjtőbe) történő 
elhelyezésére, figyelemmel arra, hogy az üzlet előtti járdaszakasz, az esetleges 
zöldsáv, nyílt árok, kapubejárat, valamint annak műtárgyai tisztántartásáról az 
ingatlan vonalától számított 5 méteres távolságban az ingatlantulajdonos/bérlő 
folyamatosan gondoskodni köteles és ennek elmulasztása esetén bírsággal 
sújtható. Előbbiek alapján a jogsértés tényének és idejének dokumentálásával 
egyidejűleg kezdeményeznünk kell a hatósági eljárás megindítását.

Együttműködését köszönjük!
Nagykanizsa, 2025.03.14.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Közterület Felügyelete

http://www.nagykanizsa.hu 
http://www.nagykanizsa.hu 
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HALAK (02.20-03.20): Hogyha tavaly nem így tett, idén nyugodtan merjen ábrándozni, hiszen ehhez nem lesz szüksége semmiféle segítségre. Pénzbe sem kerül, 
és akár egy jó ötlete is támadhat közben. 

2025.03.19. 15REJTVÉNY

A 2025. március 5-i 
számunkban megjelent rejtvény megfejtése:
AZ EMBERI LÉLEK OLYAN BONYOLULT:

SENKI SEM KIZÁRÓLAG JÓ VAGY ROSSZ.

KIADÓKIADÓKIADÓ
ÜZLETHELYISÉGEK AÜZLETHELYISÉGEK AÜZLETHELYISÉGEK A
BAZÁR UDVARBANBAZÁR UDVARBANBAZÁR UDVARBAN

63 m2
119 m2
129 m2

Érdeklődjön az alábbi
telefonszámon: 
+36 30/153-7607
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MEDVEHAGYMÁS DÖDÖLLE ÉS KUKORICAMÁLÉ KACSATEPERTŐVEL 

Az alábbi recepteket Prikryl Jó-
zsef Venesz-díjas mesterszakács, 
A dödölle, és a Zalai, vasi paraszti 
ételek című szakácskönyvében 
olvashatjuk.

ELKÉSZÍTÉSE:
A hámozott, megmosott bur-

gonyát közel azonos nagyságú-
ra szeleteljük és egy nagyobb 
fazékba feltesszük főni annyi 
vízben, hogy az épp ellepje, 
sóval ízesítjük. A medvehagy-
malevelek vastag szárrészét 
lecsipkedjük (ezeket nem hasz-
náljuk fel),  majd megmossuk 
és lecsepegtetjük, késsel kissé 
összevágjuk. Mikor szétfőtt a 
burgonya belekeverjük az elő-
készített medvehagymát és 
egy-két perc forralás után az 
egészet botmixerrel lepürésít-
jük. Tartalék tűzre állítva lán-
gunkat, beleöntjük a lisztet és 
fakanállal jól eldolgozzuk. Ezt a 
műveletet addig végezzük, míg 
a lisztet a burgonyás massza fel 
nem veszi. Kihűtjük. A dödöllét 
olvasztott zsírba mártogatott 
kanál segítségével kiszaggat-
juk, majd a maradék zsíron, 
serpenyőben mindegyik olda-
lát megpirítjuk. Tálaláskor a 
medvehagymás dödölle tetejét 
meglocsoljuk a tejföllel.

meleg helyen 30-35 percig pihen-
tetjük. Egy sütőedényt vastagon 
kikenünk zsírral, beleöntjük az el-
készített masszát és egyenletesen 
elterítjük a tepsiben, megszórjuk 
kacsatepertővel, tetejét a mara-
dék olvasztott zsírral meglocsol-
juk. Előmelegített, 170-180 °C-os 
sütőben 35-40 perc alatt készre 

A MEDVEHAGYMÁS 
DÖDÖLLE TEJFÖLLEL 

HOZZÁVALÓK: 
70 dkg lisztes burgonya, só, ízlés 
szerint 25 dkg medvehagyma, 30 
dkg liszt, 5 dkg sertészsír, 3 dl 
tejföl.

sütjük. (A sütési idő függ a tepsi-
be öntött massza vastagságától 
is.) Ügyeljünk arra, hogy ne csak 
kívülről kapjon szép színt a málé, 
hanem a belseje is megfelelően 
átsüljön. Mikor elkészült kivesz-
szük a sütőből és rövid pihentetést 
követően tetszés szerinti darabora 
vágva tálaljuk. 

BAKONYI Erzsébet

KUKORICAMÁLÉ  
KACSATEPERTŐVEL 

HOZZÁVALÓK: 
20 dkg kukoricaliszt, 4 
dl aludttej, 2 dl tejföl, 
1/2 kávéskanál szóda-
bikarbóna, só, 3 dkg 
sertészsír, 7 dkg kacsa-
tepertő (zsírosabb).

ELKÉSZÍTÉSE:
A kukoricalisztet mély 

tálba tesszük, hozzáad-
juk az aludttejet, a tejfölt 
és a szódabikarbonát, 
sóval ízesítjük, habve-
rővel csomómentesre 
keverjük. Konyharuhával 
letakarva, kellemesen 

fotó: Balogh Krisztián


